
Zápis č. 1/2024-2025 z porady vedoucích kateder a ústavů

dne 7. 10. 2024, 12.00 hodin

Přítomni: dle prezenční listiny

Omluveni: prof. Rozehnalová, prof. Fryšták, prod. Radvan, prod. Jurníková, prod. Zbíral, dr.
Holas, doc. Skulová, Mgr. Chudová, dr. Kliková, dr. Špačková

Plánované body porady:

1. Zahájení akademického roku
2. Interaktivní osnovy
3. Kriminalistická studia

1. Zahájení akademického roku (děkan)

Děkan přivítal vedoucí kateder a ústavů na pravidelné poradě. Hovořil k zahájení podzimního
semestru AR 2024/2025, uvedl, že běží druhý týden seminární výuky dle harmonogramu, bez
problémů. Zopakoval, že výuka v týdnu od 16. 9. 2024 do 20. 9. 2024 byla z pokynu rektora
zrušena, z důvodu rozsáhlých povodní, které zasáhly Českou republiku. Zrušení se dotklo
zejména bakalářských předmětů a navazující veřejné správy. Garanti předmětů byli pověřeni
pokynem kolegia ze dne 16/9 rozhodnout o náhradě, vybrat z navržených možností náhradu a
informovat studenty. Děkan poděkoval všem za dodržení.

2. Interaktivní osnovy (proděkan Sehnálek, proděkan Šilhán, děkan)

Proděkan Sehnálek sdělil, že MU přijala na začátku roku metodiku, podle které posuzuje
zabezpečení výuky studijními materiály a její kvalitu. Studijní opory by měly obsahovat
interaktivní osnovu a průvodce studiem. Problém spočívá v tom, že se vnímání univerzity a
běžného akademika liší a dochází k tomu, že v řadě předmětů studijní opory neodpovídají nové
metodice. RVH nyní může přesně hodnotit splnění. Nedostatky se projevily i u nedávné
akreditace programu Kriminalistická studia. Proděkan uvedl, že akreditaci fakulta získala na 5
let, s podmínkou ve stanoveném termínu dopracovat studijní materiály. Informoval, že na
začátku prosince t. r. je plánována kontrola NAU a bude nezbytné nedostatky odstranit. Sdělil,
že připravil formulář (bude předložen na KD), který garantovi předmětu umožní provést -
kontrolu studijních opor, srovnat si požadavky a současný stav. Uvedl, že proces vnitřního
hodnocení bude probíhat do 30/11. Proděkan také zmínil možnost využít AI, která může práci
významně zrychlit a usnadnit. Seznámil s postupem nápravy nedostatků u programu KS:
náprava předmětů 1. a 2. semestru je nutná do 31/1 2025, následně v průběhu dalšího měsíce
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garant programu prof. Fenyk provede kontrolu splnění. Zbylý čas bude využit na doladění a
dokončení. Děkan poděkoval doc. Myškovi za spolupráci ve věci zapojení AI. Proděkan Šilhán
ve svém vstupu uvedl, že kontrola se bude týkat i PhD studia. Požádal vedoucí, aby uložili
členům katedry povinnost na začátku semestru vložit do osnov podmínky ukončení semestru.
Zmínil, že výuka se v PhD studiu nerozvrhuje, je to nepředvídatelné a je třeba vše zkoordinovat.
Požádal vedoucí o zvážení ponechat ty garanty, kteří si neplní své povinnosti a dostatečně
neadministrují.

Doc. Mrkývka v následné diskusi vznesl podnět na kontrolu shody obsahu katalogu a osnovy.

Proděkan Sehnálek hovořil k problematice uznávání předmětů při přestupu studentů z
magisterských do bakalářských studijních programů. Apeloval, že v případě odmítnutí uznání
předmětu, je nutné odlišnost uvést v kartě předmětů.

3. Kriminalistická studia (děkan)

Děkan oznámil, že byl akreditován kombinovaný profesní studijní program Kriminalistická
studia. Podmínky přijímacího řízení budou předloženy ke schválení na říjnové zasedání AS PrF
MU. Informoval, že akreditace nového programu byla udělena na pět let, program se skládá z
předmětů 6 fakult a studium je tříleté. Zopakoval, že schváleno bylo s podmínkou doplnit studijní
opory. Přijímací řízení je modelováno na 50 studentů, což odpovídá požadavku univerzity, že
bychom měli stále zvyšovat počet zapsaných studentů. Uvedl, že Masarykova univerzita si chce
zachovat podíl na trhu všech vysokých škol a zůstat druhou největší VŠ v ČR, při nesnižující se
kvalitě.

4. Různé

Děkan přivítal na poradě nově jmenované vedoucí kateder/ústavů: prof. Kosaře, doc. Potěšila,
prof. Křepelku, doc. Mrkývku a doc. Myšku.

Tajemnice informovala o nové vedoucí Personálního a mzdového oddělení Ing. Stratilíkové,
která se nyní pečlivě seznamuje s rozsáhlou agendou.

Proděkan Šilhán potvrdil, že finanční prostředky na projekty specifického výzkumu pro rok
2025 byly přislíbeny, a to ve stejné výši jako v loňském roce. Dále uvedl, že z finančních důvodů
bude pokračovat trend v omezování počtu přijatých studentů. V nejbližších dnech dojde vnitřním
předpisem k vyhlášení preference pro projekty specifického výzkumu pro rok 2025. Proděkan
prezentoval záměr, že „velké“ projekty budou spíše odsunuty do pozadí, opět se vrátí model
menších projektů. Uvedl, že odměňovány budu hlavně kvalitní výstupy. Proděkan požádal o
případné písemné připomínky, nabídl i možnou rozpravu po PVK.

Děkan podal aktuální informaci k 2 velkým podaným projektům. První projekt OP JAK v rámci
výzvy „Mezisektor“, týkající se spolupráce v kriminalistice, jehož odborným garantem je dr. Čep,
bohužel neuspěl. Sdělil, že jako důvod bylo sděleno nedodržení vyhlášených podmínek, což
neodpovídá skutečnosti, stav se dále řeší. Druhý podaný projekt v rámci výzvy „Excelence v
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SSH“ je zatím nerozhodnutý.

Děkan poděkoval za spolupráci a popřál všem úspěšný školní rok.

V Brně dne 7. 10. 2024

Schválil: Martin Škop, děkan

Zpracovala: Hana Hrušková, vedoucí sekretariátu
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